
Vihdin kunnanvaltuusto 27.3..2023, asianumero 12.
- > Pride-liputus Vihdissä
______________________________________________________
Arvoisa puheenjohtaja, hyvät valtuutetut ja muut kokousta seuraavat. Pidän
puheenvuoron koskien nuorisovaltuuston kantaa Pride-liputus aloitteeseen.

Nuorille tasa-arvo on ensisijaisen tärkeä asia tulevaisuutta ja tätäkin päivää

katsottaessa. Siksi me Vihdin nuorisovaltuustossa olemme ehdottomasti

Pride-liputuksen järjestämisen kannalla. Liputus voi näyttäytyä pienenä tekona siinä

määrässä toimia, joita tasa-arvon saavuttamiseksi tarvitaan. Kuitenkin sen henkinen

merkitys on suuri: Pride-liputuksen avulla viestitään kuntalaisille, että jokainen on

kunnalle yhtä arvokas ja tärkeä jäsen, ja kunta haluaa yhdessä edistää

vähemmistöjen oikeuksien toteutumista.

Pride liputus -aloitteen käsittely ei ole kuitenkaan antanut kunnastamme sellaista

kuvaa, josta edellä mainitsin. Luulisi päättäjien ymmärtävän liputuksen, tasa-arvon ja

yhdenvertaisuuden merkityksen niin yksilön kuin koko kunnankin kannalta. Kuitenkin

erikseen voimme kiittää kunnanjohtaja Erkki Eerolaa siitä, että hän on selkeästi

osoittanut seisovansa näiden arvojen takana käyttämällä otto-oikeuttaan aloitteen

käsittelyssä. On myös huomioitava, ettei Pride-liputusta voi sen erityisluonteen takia

verrata muihin epävirallisiin liputuksiin, kuten nyt käsittelyvaiheessa on tehty. Pride

koskettaa todella montaa ihmistä, sekä on liitettävissä myös laajempaan

ihmisoikeuksien toteutumisen kontekstiin.

Nuorille yhä enemmissä määrin tärkeää on myös oman kotipaikkakunnan kantamat

arvot. On turha odottaa, että he jotka itse kuuluvat seksuaali- tai

sukupuolivähemmistöihin, haluaisivat jatkaa elämäänsä paikkakunnalla, jossa ei

osoiteta tukea globaalisti merkittävälle asialle. Pride-liputus nimenomaan on osa niin

koko maailman kuin Suomen laajuista askelta kohti yhteiskuntaa, jossa ihmistä ei

arvota yksittäiset tekijät vaan inhimillisyys itsessään. Tässä mittakaavassa myös

Vihdin on oltava valmis tekemään ne taloudelliset ja arvoihin perustuvat investoinnit,

joita Pride-liputuksen toteuttaminen edellyttää.

Tähän loppuun haluamme kiittää Pride-liputuksesta aloitteen tehnyttä ja sen

allekirjoittaneita. Te osoitatte tukenne niin seksuaali- ja sukupuolivähemmistöille,

nuorille kuin koko kunnallekin. Osaksi tätäkin keskustelua meidän kaikkien tulee

muistaa, että ihmisoikeudet eivät ole mielipidekysymys. Kiitos.



Vihdin kunnanvaltuusto 27.3.2023, asianumero 10.
-> Liikkumisohjelma
____________________________________________________
Arvoisa puheenjohtaja, hyvät valtuutetut ja muut kokousta seuraavat.

Me Vihdin nuorisovaltuustossa pidämme nuorten liikkumista erittäin tärkeänä asiana,

sillä liikunta tukee arjen hyvinvointia ja jaksamista sekä voi myös tarjota

mahdollisuuksia sosiaalisen verkoston ylläpitämiseen. Myös fyysisten ja henkisten

terveyshaittojen ennaltaehkäisyn kannalta nuorten liikkuminen on ensiarvoisen

tärkeää.

Osalle nuorista ainoa liikunta tulee niin koulumatkojen kuin koulun liikuntatuntien

kautta. Siksi koululiikunnasta tuleekin tehdä nuorille mahdollisimman kiinnostavaa ja

liikunnan harrastamiseen motivoivaa. Tunne koululiikunnan epämiellyttävyydestä

ajaa nuoria yhä kauemmas liikunnallisesta elämäntavasta myös tulevaisuudessa.

Uusimpien Move-testitulostenkin valossa nuorten liikkumisen edistämiseen on aika

löytää keinoja, sillä tulokset ovat täällä Vihdissäkin olleet huolestuttavia.

Jotkin nuorten liikkumaan osallistamisen keinot toimivat kuitenkin jo todella hyvin.

Esimerkiksi kouluissa järjestettävä nuoriso-ohjaajien pitämä välituntien

liikuntatoiminta on ollut hyvin suosittua. Tätä tuleekin jatkaa ja kehittää myös

tulevaisuudessa. Lisäksi on huomioitava, että nuoret täytyy ottaa mukaan kaikkeen

suunnittelutyöhön, jota liikunnan saralla tehdään. Jos ollaan järjestämässä

liikunnallisia teemapäiviä, saadaan nuoret osallistumaan niihin vain siten, että sisältö

oikeasti vastaa nuorten kiinnostuksen kohteita. Myös liikuntatunteja voidaan kehittää

nuoria kuulemalla. Eikä liikkumista tarvitse toteuttaa vain liikuntatunneilla, vaan

oppiminen voi kulkea käsi kädessä liikunnan kanssa missä aineessa tahansa.

Kunnan on myös osoitettava oma tukensa nuorten liikkumiselle. Tästä mahtava

esimerkki on käynnissä oleva Hobby hour -toiminta. Tulee kuitenkin myös muistaa

erilaisten seurojen ja yhdistysten merkitys nuorten liikunnan harrastamiselle. Siten

on tärkeää että nämä tahot saavat kunnalta riittävästi tukea toimintansa

järjestämiseen.

Toivon mukaan saamme yhdessä löydettyä keinot nuorten liikkumisen

parantamiseen. Näillä sanoin Vihdin nuorisovaltuusto tukee hyvää Vihdin

liikkumisohjelmaa vuosimallia 2022-25. Kiitos.


